
علمی و آموزشی4
گــروه علمی و آموزشــی-
عبدالرســول پورعباس سرپرســت 
محتــرم ســازمان ملی ســنجش و 
ارزشــیابی نظام آموزش کشور گفت: 
اکنون کمی ســازی در نظام آموزش 
خوبی شده است اما موضوع تضمین 
کیفیت و ارزیابی مســئله ای مهم بوده 
است و  مســیر تحول در زمینه کیفی 
سازی است و یک سازمان بیرونی باید 

موضوعات مختلف را ازریابی کند. 
وی ادامــه داد: بر اســاس قانون 
مصــوب ســازمان وزارت خانه های 
ذیربط را ارزیابی می کند. این سازمان 
بــه صورت هیئت امنایی اداره خواهد 
شــد و در این مسیر یک هیئت امنای 
تخصصی تشــکیل و ارزشیابی های 
بیرونی انجام می شود و شاخص های 

مختلف را تعیین می کند. 
پورعبــاس تاکید کــرد: اکنون 
بیشترین تعاملات را سازمان سنجش با 
مجلس دارد و از نظر نظارت و تعاملات 
همکاری ها بــا مجلس فرقی نخواهد 
کــرد.  وی افزود: تمــام آزمون های 
کشــور به این سازمان مربوط است و 
در این ســازمان برگزار می شود و این 
به معنای این نبوده در واقع مســئولیت 
امتحانات نهایی با این سازمان است و 
ایــن کار با تعامل با آموزش و پرورش 
و معلمان  و جزئیات این گونه مسائل 

در حال بررســی اســت. آزمون های 
ترکیبی، پاسخ کوتاه،  چند گزینه ای و 

حتی تشریحی است. 
وی ادامه داد: اکنــون در آزمون 
سراسری دروس عمومی حذف شده 
اســت و آزمــون در دو نوبت برگزار 
می شــود و تا دو ســال آزمــون برای 
داوطلبان اعتبار خواهد داشت و تاثیر 
ســوابق تحصیلی از ۴۰ به ۶۰ درصد 
خواهد رسید.  وی ادامه داد: کنکور از 
حالت تستی رقابتی به ترکیبی تسلطی 
تبدیــل خواهد شــد.  شــرایط برای 
داوطلبــان بهتر خواهد شــد. ما پیش 
بینی کرده بودیم که آزمون هر شــش 
ماه یکبار انجام شــود اما در آزمون دی 
حدود ۵۰۰ هزار نفر کتاب های خود را 
به طور کامل نخوانده بودند.  پورعباس 
ادامه داد: دو ســال پیش دو هزار نفر  و 

امسال تنها ۲۵ فرد متخلف را دستگیر 
کرده ایم.  دستگاه های سیگنال یاب به 
طور دقیق عملکرده و کنکور با امنیت 
کامل برگزار شــد.  وی در خصوص 
تقلب در آزمون سراســری ادامه داد: 
شورای انقلاب فرهنگی قانونی وضع 
کرده تا داوطلبان در صورت اعتراض 
به ســازمان های تخصصــی مراجعه 

خواهند کرد. 
وی افــزود: در گام اول انقلاب 
تحولات عظیمی در بخش پزشــکی 
و غیر پزشــکی، آموزش و پرورش و 
سند تحول بنیادین آموزش و پرورش 
داشــته ایم. در سازمان سنجش تجربه 
بیش از۴۰ ساله داشتیم و با ۳ وزارتخانه 
وزارت علوم، آمــوزش و پرورش و 

بهداشت همکاری داشته ایم.
سرپرست سازمان ملی سنجش 

ادامــه داد: عدالت آموزشــی فقط به 
کمیت آموزشی توجه نمی کند بلکه به 

کیفیت هم باید توجه کند.
پور عباس گفت: تمام آزمون های 
کشور به این سازمان مربوط است و در 
این سازمان برگزار می شود و امتحانات 
نهایی دانش آموزان امسال بدون تغییری 
نسبت به سال های قبل بر گزار می شود. 
او ادامه داد: در ۴۰ سال اخیر گسترش 
کمی قابل قبولــی را در آموزش عالی 
و آموزش و پرورش داشــتیم و بیشتر 
گام های برداشــته شده در حوزه کمی 
بود و اکنون تعداد دانشجویان از تعداد 

صندلی  های دانشگاه ها کمتر است.
پورعبــاس تاکید کــرد: این به 
معنای کنار گذاشتن آموزش و پرورش 
نیســت. در بخش دوم فعالیت ها هم 
کیفیت بخشــی را دنبــال می کنیم و 

ارزیابی درونی وزارتخانه های علوم، 
آمــوزش و پرورش و بهداشــت را 

راستی آزمایی می کنیم.
سرپرست سازمان ملی سنجش 
و ارزشیابی نظام آموزش کشور گفت: 
اکنون بایــد در حــوزه کیفیت فارغ 

التحصیلان دانشــگاه ها گام برداریم، 
در ســازمان سنجش ضرورت توسعه 
مهــارت و صلاحیت حرفه ای مدنظر 
است و برای تحقق آن نیاز به اقدامات 
فراســازمانی است و ســازمان ملی 
ســنجش از بازوهای اجرایی، فکری 

و کمک کننده به سه وزارتخانه علوم، 
بهداشت و آموزش و پرورش خواهد 
بود. پورعباس تاکید کرد: مســئولیت 
آزمون هــای نهایی آموزش و پرورش 
در ســال های آینده با ســازمان ملی 
ســنجش و ارزشــیابی نظام آموزش 

کشور اســت؛ افزود: این اقدام بدین 
معنا نیست که آموزش و پرورش کنار 
گذاشته می شــود بلکه این سازمان با 
همکاری وزارتخانه آموزش و پرورش 
آزمون را برگزار و بر آن نظارت می کند.  
سازمان ملی سنجش به عنوان یک ناظر 
بیرونی، گزارش های کیفی ارائه شده از 
سوی آموزش و پرورش به ویژه میزان 
تحقق ســند تحول بنیادیــن را رصد 

خواهد کرد.
وی افزود: هیئت امنای ســازمان 
ملی سنجش در ۶ ماه آینده به طور کامل 
مستقر می شوند و  شورای ارزشیابی و 
دو شورای سنجش آزمون سراسری و 
سنجش تحصیلات تکمیلی در سازمان 
ایجاد خواهد شــد. رئیس ســازمان 
ســنجش افزود: سازمان ملی سنجش 
و ارزشــیابی نظام آموزشــی حدود 
یک ســال پیش با تصویب شــورای 
عالی انقلابی فرهنگی آغاز به کار کرد 
و در دوره ســه ماهــه و پس از تدوین 
اساسنامه، در شورا به تصویب رسید. 
وی گفت: بودجه ســازمان عمومی و 
اختصاصی اســت کــه از کمک های 

مردمی هم استفاده خواهد کرد.
پورعباس گفــت: در برنامه های 
توســعه و اسناد بالادستی ذکر شده که 
نظام سنجش و ارزشیابی ذیل تعلیم و 

تربیت و آموزش عالی باشد.

گروه علمی و آموزشــی- یک 
پلاستیک جدید که ماده اصلی سازنده 
آن باکتری ها هستند، زمانی که دیگر به 
آن نیاز ندارید، ناپدید می شــود. اتکای 
ما به پلاســتیک به یک مشکل بزرگ 
تبدیل شده است، به همین دلیل است 
که محققان در مورد نوع جدیدی از این 
مواد هیجان زده هســتند. ماده ای که به 
دلیل وجود هاگ های باکتریایی موجود 
داخل آن، قابلیت های زیست تخریبی 
داخلی دارد. این پلاستیک خودتخریب 
یــا خودهضــم جدید، پلــی اورتان 
ترموپلاســتیک )TPU( و باکتــری 

باسیلوس سابتیلیس را ترکیب می کند. 
محققان با قــرار دادن مکرر هاگ ها در 
معرض ســطوح فزاینده گرما دریافتند 
کــه این باکتــری در نهایت می تواند با 
دمای ۱۳۵ درجه ســانتیگراد مورد نیاز 
برای مخلوط کردن هاگ های باکتری و 
TPU با یکدیگر تطابق یابد. تلاش های 
گذشته برای یافتن راه هایی برای تجزیه 
سریع پلاستیک ها، اغلب از آنزیم ها و 
قارچ های باکتریایی از خاک و توده های 
کمپوســت که این میکروب ها در آنها 
به طور طبیعی فراوان هســتند، منشــأ 
می گرفت. اما ایــن ماده جدید فقط به 

هاگ های باکتری داخل خود نیاز دارد که 
با مقداری مواد مغذی و رطوبت دوباره 
بیدار می شوند تا شروع به تجزیه شدن 
کنند.جان پوکورسکی دانشمند پلیمر در 
دانشگاه سن دیگو که این تیم را رهبری 
می کرد، می گوید: آنچه قابل توجه است 
این است که مواد ما حتی بدون حضور 
میکروب های اضافی تجزیه می شود. 
به احتمال زیاد، بیشتر این پلاستیک ها 
احتمالاً به تأسیسات کمپوست سازی 
غنــی از میکروب ختم نمی شــوند. 
بنابراین ایــن توانایی خود تخریبی در 
یک محیط عاری از میکروب، فناوری 
ما را همه کاره تــر می کند. این تحقیق 
شــامل چندین مرحله مهــم بود که با 
انتخاب باکتری B. subtilis شــروع 
شــد. این نوعی از باکتری است که قبلًا 
با تجزیه پلاســتیک مرتبط بوده است 
و می توانــد در حالت غیرفعال و بدون 
ذخایر معمول غذا و انرژی زنده بماند. 
مرحله بعدی، آزمایش سرعت تجزیه 
این پلاســتیک جدید بود. در شرایط 
ایده آل کمپوســت که باکتری ها را از 
حالت خفته خود دوباره بیدار می کرد، 

۹۰ درصد پلاستیک در پنج ماه ناپدید 
شد. نشانه های مثبتی وجود داشت مبنی 
بر اینکه سطحی از تخریب می تواند در 
شرایط کمتر ایده آل نیز رخ دهد. اگر قرار 
باشد این پلاستیک به صورت تجاری 
توسعه یابد، می تواند در دفع پلاستیک ها 
بســیار مهم باشــد، چرا که تحقیقات 
نشــان می دهند که همه پلاستیک های 
کمپوست پذیر آنطور که تبلیغ می شود، 
تجزیه نمی شوند. علاوه بر این، محققان 
علاوه بر زیســت تخریب پذیری این 
پلاســتیک جدید دریافتند هاگ های 
باکتری، این ماده را تا ۳۰ درصد قوی تر 
می کند و همچنین به قابلیت کشش آن 
می افزاید. پوکورســکی می گوید: هر 
دوی این ویژگی ها تنها با افزودن هاگ ها 
بسیار بهبود می یابند. این عالی است، زیرا 
افزودن هاگ خواص مکانیکی را فراتر 
از محدودیت های شناخته شده می برد، 
جایی که قبلًا بین اســتحکام کششی و 
کشــش پذیری تعادل وجود نداشت. 
پلی اورتان ترموپلاستیک)TPU( به 
طور گســترده در انواع محصولات از 
قاب های گوشــی ها گرفته تا قطعات 

خودرو استفاده می شــود، اما در حال 
حاضر هیــچ راه موثری برای بازیافت 
آن وجــود نــدارد. از آنجایی که تولید 
پلاســتیک با ســرعت زیــاد افزایش 
می یابــد، ما نیاز فوری به راه هایی برای 
محدود کردن میزان توزیع آن در محیط 
زیســت داریم. در اینجا فضای زیادی 
بــرای تحقیقات آینــده، از اطمینان از 
بی ضرر بــودن باکتری های باقی مانده 
پــس از تجزیــه گرفته تــا آزمایش با 
ترکیب های مختلف پلاستیک و باکتری 
و افزایش مقیاس کل این فرآیند وجود 
دارد. در همین حال، محققان دیگری در 
تلاش هستند تا پلاستیک هایی بسازند 
که از ســوخت های فسیلی مانند نفت 
خام یا مشتقات آن ساخته نشده باشند. 
آدام فیست مهندس زیستی در دانشگاه 
ســن دیگو می گوید: انواع مختلفی از 
پلاستیک های تجاری وجود دارند که 
سر آخر به محیط زیست راه می یابند و 
TPU تنها یکی از آنهاست. وی افزود: 
یکــی از گام های بعدی ما گســترش 
دامنه مواد زیست تخریب پذیر است که 

می توانیم با این فناوری بسازیم.

پورعباس سرپرست سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور:

کنکور از حالت تستی رقابتی به ترکیبی 
تسلطی تبدیل خواهد شد

سرپرست سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور گفت: عدالت آموزشی علاوه بر کمیت آموزشی 
به کیفیت هم باید توجه کند.
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وزیرآموزشوپرورش؛

حقوقکارکنانخدماتیمدارسافزایشمییابد
گروه علمی و آموزشی- وزیر آموزش وپرورش گفت: پیش بینی می شود حقوق خدمتگذاران ۲ میلیون تومان 

افزایش یابد.
رضا مراد صحرایی، وزیر آموزش و پرورش در جمع خبرنگاران با بیان اینکه بیش از ۱۵ هزار گروه جهادی در 
کشــور در حوزه های مختلف از جمله جهاد تبیین، جهاد آموزش، جهاد عمرانی، شاداب سازی مدرسه ها، متناسب 
ســازی هم کمک عملی و واقعی و هم درس آموزی حقیقی برای دانش آموزان انجام داده اند گفت: امروز توســط 
معاون اجرایی رئیس جمهور از این جهادگران تقدیر شــد و یک پیام منتقل کرد و آن نشــان دادن روحیه جهادی و 
قله های حوزه جهاد در تعلیم وتربیت بود. وزیر آموزش وپرورش درباره افزایش حقوق کارکنان خدماتی گفت: تابع 
قانون هستیم؛ هر چه قانون تصویب کند آن را دنبال می کنیم. در مصوبه مجلس شورای اسلامی با حمایت دولت، 

حقوق همکاران خدمتگذار تقویت می شود؛ چیزی که پیش بینی شده ۲ میلیون تومان است اما منتظر ابلاغ هستیم.
 محسن منصوری، معاون اجرایی رئیس جمهور نیز در جمع خبرنگاران گفت: به برکت روحیه ای که در کشور 

شکل گرفته، مردم و مسئولان به سمت تفکر جهادی حرکت کرده اند.
وی با بیان اینکه آموزش وپرورش به دلیل فرهنگ ناب حاکم بر دســتگاه تعلیم و تربیت کشــور، پیشــرو در 
عرصه هایی مانند رویدادهای واقعی از جنس سیل، زلزله، جهاد تبیین، پیشگیری از ترک تحصیل و ...بوده و پیشروتر 
از خیلی از دســتگاه ها کار کرده اســت افزود: امروز از تعدادی از جهادگران به نمایندگی از جامعه بزرگ خیرین و 

جهادگر تقدیر شد.
منصــوری با بیان اینکه در دولت هدفمان حمایت همه جانبه اســت ادامــه داد: در مجموعه آموزش وپرورش 
اتفاقات کم نظیری افتاده؛ در آموزش و پرورش بســیاری از طرح هایی که ســال ها بر زمین مانده و اجرایی نشده بود، 
با عنایت رئیس جمهور، دولت، وزیر آموزش وپرورش مانند رتبه بندی معلمان که مطالبه قدیمی جامعه فرهنگیان 

بود، اجرایی و عملیاتی شد.
منصوری با بیان اینکه دغدغه دولت و مطالبه وزیر این است که دولت به هر میزان که مقدور است از نظر منابع و 
ظرفیت های مالی و اجرایی به جامعه معلمان توجه کند گفت: سازمان برنامه و بودجه با هماهنگی آموزش وپرورش 
بودجــه ای را بــرای کمک به آموزش وپرورش تعیین تکلیف می کند؛ ما نیــز در چارچوب قواعد و قوانین برنامه و 

بودجه، کمک می کنیم.

گــروه علمی و آموزشــی-  
دیجیتال چت استیشن در پست جدید 
خــود اطلاعات تازه ای در مورد ماژول 
دوربین شــیائومی ۱۵ پرو به اشتراک 
گذاشته اســت. به گفته ی او، احتمالاً 
شــاهد دوربین هــای پرقدرت تــر با 

برآمدگی بیشتر در شــیائومی ۱۵ پرو 
خواهیم بود. در شیائومی ۱۴ پرو، فلش 
LED در داخل جزیره ی دوربین قرار 
گرفته اســت، اما به نظر می رسد که این 
موضوع برای پرچمدار آینده غییر خواهد 
کرد و فلش در بیرون ماژول دوربین قرار 

خواهد گرفت که شاید نشان دهنده ی 
وجــود دوربین های بزرگ تــر برای 
شیائومی ۱۵ پرو باشــد. شیائومی ۱۴ 
پرو دارای سه دوربین ۵۰ مگاپیکسلی 
شامل دوربین اصلی با حسگر ۱٫۳۱/۱ 
 ۴.۰/F ۱.۴۲ تا/F اینچی، دیافراگم متغیر
و لرزش گیر اپتیکال، دوربین تله فوتو ۷۵ 
میلی متری JN۱ سامسونگ با حسگر 
۲٫۷۶/۱ اینــچ که حتی روی اشــیائی 
در فاصله ی ۱۰ ســانتی متری فوکوس 
می کنــد و یک دوربیــن فوق عریض 
۱۴ میلیمتری JN۱ سامسونگ است. 
طبق ادعای افشــاگر، شیائومی ۱۵ پرو 
از حسگر JN۱ استفاده نخواهد کرد و 
به جای آن از حسگر بزرگ تری استفاده 
می کند. محل قرار گیری ماژول دوربین 
همچنان مشــابه ۱۴ پرو، گوشه ی بالا 

سمت چپ گوشی و به شکل مستطیل 
خواهد بود. با بزرگ تر شدن دوربین ها، 
برآمدگی جزیره ی دوربین ممکن است 
افزایش یابد. دوربین تله فوتو شیائومی 
۱۵ پرو احتمالاً از فناوری پریســکوپی 
مشــابه شــیائومی ۱۴ اولترا اســتفاده 
خواهد کرد. گوشی شیائومی مدل ۱۵ 
پرو دارای نمایشگر ۲K با لبه ی خمیده 
و ابعاد ۶٫۷۳ اینچی مشابه همتای نسل 
قبلی اش خواهد بود.گوشی های سری 
شــیائومی ۱۵ احتمالاً اولین مشتریان 
تراشه ی اسنپدراگون ۸ نسل ۴ کوالکام 
هستند. این تراشــه ی هشت هسته ای 
جهش چشــمگیری در عملکرد خود 
نسبت به اسنپدراگون ۸ نسل ۳ خواهد 
داشت. هنوز قیمت گوشی های جدید 

شیائومی فاش نشده است.

گــروه علمی و آموزشــی-  
هونگچی از جمله کمپانی های فعال در 
نمایشگاه بین المللی خودرو پکن بود 
که محصولات متنوعی را معرفی کرد.

هونگچی ۳ خودرو مفهومی از خانواده 
آفتابگــردان طلائی را که در طبقه بندی 
محصولات فوق لوکس الکتریکی قرار 

می گیرند را نیز معرفی کرد.

هونگچی E702: یک ســدان 
اشــرافی با پروفایــل دماغه خاص که 
حســی از تجمل و قــدرت را به بیننده 
انتقال می دهــد. در پروفایل جانبی نیز 
طراحی مشــابهی بــا هونگچی اچ۹ را 
مشاهده می کنید، البته با خودرو جدید 
ال۱ هم می تواند مشــابه در نظر گرفته 
شود. شــاید E۷۰۲ را بشود نسل دوم 

خودرو اچ۹ دانست.
هونگچی E009: دیگر ســدان 
مفهومی از خانواده آفتابگردان هونگچی، 
ئی۰۰۹ نــام دارد. این مفهومی میزبان 
طراحی جدید و جسورانه ای است که 
چراغ های عقب آن از الگوی Y استفاده 
می کنند. این الکتریکی در پروفایل جانبی 

میزبان بدنه ای یکپارچه و شیب سقف 
کوپه است که قطعا امتیاز آئروداینامیک 

مناسبی را نیز به این خودرو می آورند.
هونگچی E007: خوب نوبت 
به یک شاسی بلند می رسد، نامگذاری 
مشابه با ئی۰۰۹ دلیل محکمی دارد و آن 
الگوی مشــابه طراحی در قسمت های 
مختلف با ســدان الکتریکی هونگچی 
اســت، تنها بــا این تفاوت کــه اینجا 
محاسبات وارد ساختار اس یو وی شده 
اند. اطلاعات بیشــتر از این مفهومی ها 
هنوز در رسانه های چینی منتشر نشده 
اما با توجه به شرایط و رویکردی که در 
طراحی این موارد قابل مشــاهده است، 

چندان از خط تولید دور نخواهند بود.

گروه علمی و آموزشی-  در کنفرانس سالانه توسعه دهندگان گوگل نمایش 
چند ثانیه ای یک عینک واقعیت افزوده در یکی از ویدئوهای تبلیغاتی این شــرکت 
توجهات را به خود جلب کرد. در ویدئویی که نشان دهنده مهارت برنامه جدید پروژه 
آسترا بود، فردی که نمایش می داد از هوش مصنوعی جمینای پرسید: یادت هست 
عینک من را کجا دیدی؟ هوش مصنوعی به طرز چشــمگیری پاسخ داد: بله، به یاد 
دارم. عینک شــما روی میز نزدیک یک سیب قرمز قرار داشت، با وجود اینکه شیء 
گفته شده در هنگام پرسیدن سوال واقعا در معرض دید نبود. این به این دلیل بود که 
عینک دارای دوربین و نوعی رابط بصری بود. سپس کاربر عینک  خود را برداشت و 
روی میز گذاشت و به پرسیدن سؤالات بیشتر از هوش مصنوعی درباره چیزهایی که 
به آن نگاه می کرد، ادامه داد. واضح است که یک دوربین روی دستگاه وجود دارد که 

به آن کمک می کند تا محیط اطراف را ببیند و نوعی تصویر نشان داده شد که به شکل 
موج حرکت می کرد تا نشان دهد که هوش مصنوعی در حال گوش دادن است. این 
عینــک زیرنویس های روی صفحه را با صدای بلند برای کاربر می خواند. این یعنی 
حداقل یک میکروفون و بلندگو داخل آن به همراه نوعی پردازنده و باتری برای تامین 

انرژی کلی آن وجود دارد. 
با اینکه نگاهی کوتاه به این پوشیدنی داشتیم، اما از همین چند ثانیه  که در معرض 
دید بود، چند چیز مشخص بود. این عینک یک قاب)فریم( مشکی ساده دارد و اصلا 
شبیه به عینک گوگل نبود. ضمن اینکه چندان حجیم به نظر نمی رسید. البته گوگل 
این عینک در رویداد I/O به طور رســمی معرفی نکرد، بلکه تنها چند ثانیه در یک 

ویدئو در این مراسم دیده شد.

پنلپشتیشیائومی۱۵پرواحتمالاًتغییریجزئیامامهمتجربهخواهدکرد

آفتابگردانهایهونگچی؛3عضوجدیدخانوادهاشرافیچینی

عینکواقعیتافزودهجدیدگوگلهمهجارامیبیند!

پلاستیکجدیدیکهپسازاستفادهناپدیدمیشود!

در ۴0 ســال اخیــر گســترش کمی قابــل قبولــی را در آمــوزش عالــی و آموزش 
و پــرورش داشــتیم و بیشــتر گام هــای برداشــته شــده در حــوزه کمــی بــود 
و اکنــون تعــداد دانشــجویان از تعــداد صندلی  هــای دانشــگاه ها کمتــر اســت.


